
 
Deltagere:  Birgitte, Jens, Thor, Jacob, Kathrine, Dennis, Mette, Christina, Jane, Rikke N. og Helle 
Forhindret: Nina, Helene, Leila, Thor, Jens, Jacob og Jesper 
Ordstyrer: Birgitte 
Referent: Helle 
 

 

Dagsorden 
 

 
Tid 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 5 min. 
17.35 

Godkendt med aftale om, at vi flytter punkt 6 
frem på dagsordenen, da Dennis er nødt til at 
gå før tid. 

2. Godkendelse af seneste 
mødereferat 

5 min. 
17.40 

Godkendt. 

3. Bestyrelsens tilsyn med 
principper i Børneby Midt – 
”Skoleprofilen” (Birgitte – bilag 
01) 
 

30 min 

18.10 
Bestyrelsen godkender dokumentet med få 
ændringer på side 3 + side 19. 
Den opdaterede skoleprofil lægges på 
hjemmesiden. 

4. Økonomi – budgetopfølgning 
nov. (Helle) 
 

55 min 
19.05 

HBP gennemgik overordnet Børneby Midts 
budgetter for 2024. 
 
Det er politisk besluttet, at vi fremadrettet har 
mulighed for at bruge af eventuelt overførte 
midler mellem budgetårene. Den enkelte 
aftaleholder (dvs. Børneby Midt samlet) kan 
hvert år overføre et eventuelt mindreforbrug på 
op til 5% af aftaleenhedens budgetramme, og 
kan frit anvende overførslerne de efterfølgende 
år. Overførsler over 5% tilgår 
kommunekassen. Hvis en aftaleholder har 
merforbrug overføres det fuldt ud, og hvis 
merforbruget er større end 2,5% af den 
samlede budgetramme, skal aftaleholderen 
udarbejde en handleplan med indsatser for at 
rette op på forbruget. 
For at sikre at kommunen kan overholde 
servicerammen, indarbejdes der en teknisk 
pulje i det kommunale budget på 5 mio. kr. 
årligt til at imødegå en delvis anvendelse af 
overførslerne i et givent år. 
 
Bestyrelsen godkender budgetopfølgningen. 

5. Tilsynsrapporten fra Fjellerup 
Bh./Vuggestue. Den kommunale 
tilsynsrapport udarbejdes hvert 2. 
år (Leila – bilag 02) 
 

15 min 
19.20 

Gennemgang af tilsynsrapporten. Bestyrelsen 
tager tilsynsrapporten til efterretning, og den 
lægges herefter på hjemmesiden. 

6. Initiativer i Skolens Grønne Råd 
(Dennis) 
 

20 min 
19.40 

Dennis er bestyrelsens repræsentant i Skolens 
Grønne Råd. 
Skolens Grønne Råd har søgt Norddjurs 
Kommunes Klimapulje om tilskud til 6 
forskellige grønne klimaprojekter. Vi fik positiv 
tilbagemelding på 3 af projekterne: 
 

• Grønne huler - pileflettede hytter. 

 

Bestyrelsesmøde i Børneby Midt 
torsdag d. 14. nov. 2024 kl. 17.30 – 20.00 

på Glesborg Skole 



Etablering af 2 pilehytter samt en tunnel 
med levende pil med hjælp fra en lokal 
erfaren pilefletter. Pilehytterne 
etableres i samarbejde med eleverne 
fra skolens H/D hold. På denne måde 
lærer eleverne om fletteteknikker i 
undervisningen, samt om pilens 
fantastiske evne til at skyde igen fra 
afklippede grene – og dermed dannelse 
af en levende konstruktion. 
Pilehytterne skal efterfølgende kunne 
benyttes af alle skolens børn.  
 

• Videreudvikling af skolehaven. 
Vi har en allerede etableret skolehave, 
hvor der over de sidste par år har været 
forskellige afgrøder. Vi har måttet 
indse, at det ikke fungerer med en 
køkkenhave, da vi er udfordret i forhold 
til pasningen af en sådan have i 
skolernes sommerferie. Derfor ønsker 
vi at udvikle på skolehaven, så den 
bliver nemmere at passe, giver et bedre 
udbytte og fortsat kan bidrage til 
undervisningen i flere fag. Vi ønsker at 
skolehaven skal fungere som en 
sansehave/skovhave, benyttes i 
forbindelse med undersøgelse af 
biotoper, og som et supplement af 
krydderurter, samt frugt og spiselige 
planter, der kan bruges i forbindelse 
med madkundskab. Disse skal indgå 
som en del af undervisningen med 
henblik på grønnere spisevaner, 
eleverne får kendskab til at være 
selvforsynende. 
Derudover kan skolehaven fungere 
som en sansehave, der kan benyttes 
som et læringsrum, der kan bidrage til 
at arbejde med elevernes sanser. Her 
kan eleverne dufte, se, smage og føle. 
 
Ydermere kan en udvikling af 
skolehaven være med til at forbedre 
skolens biodiversitet, da vi gerne vil 
udvide skolens areal med flere arter, så 
der er flere levesteder for dyr og 
planter. 
 
Vi har i undervisningen blandt andet 
arbejdet med de 99 arter du skal kende 
før du bliver voksen (www.99arter.dk). 
Et projekt der skal inspirere børn og 
unge og deres lærere til at komme ud i 
naturen – og åbne deres øjne for de 
fortællinger, som findes derude. 
 
Vi fik tildelt økonomiske midler til 
indkøb af et antal store frugttræer samt 
klimavenlige skovhaveplanter. 
 

http://www.99arter.dk/


• Forbedring af sumpbed i skolens 
”grønnegård” - Kompetenceudvikling/ 
Workshop for 8. klasse. 
Vi vil gerne plante flere blomster, alle 
hjemmehørende arter, på volden i 
vores nyetablerede sumpbed i skolens 
”Grønnegård”. Bedet kobles til to 
regnvandsbeholdere, så det er også et 
såkaldt regnvandsbed. Alle planter skal 
være vedvarende og fordre 
biodiversiteten i vores Grønnegård.  
 
Vi søgte økonomiske midler til at få en 
konsulent til at lave en workshop, hvor 
der i samarbejde med skolens 8. klasse 
skal laves en spiretest af de frø, der 
skal sås. Her skal eleverne i 
samarbejde med konsulenten lave 
spireprocent på de frø, der skal sås i 
bedet for efterfølgende at lave en 
justering af den frømængde, der skal 
bruges for bedst mulig succes. 
 
Bedet skal ligeledes luges forud for 
etablering og i den forbindelse vil 
eleverne lære basale teknikker til 
artsbestemmelse af hjemhørende 
planter/ukrudt. 
 
Udover at eleverne i samarbejde med 
konsulenten og klassens biologilærer, 
skal arbejde med at etablere de bedste 
vilkår for flere hjemmehørende arter, 
laver konsulenten også et oplæg for 
alle skolens lærere og elever til en 
samling på skolen. Jo flere børn og 
voksne der er informeret om arbejdet 
med sumpbedet, jo bedre kan vi 
benytte bedet i vores undervisning af 
eleverne. 
 
Bedet kan endvidere benyttes som en 
sansehave, når der skal skrives 
opgaver i dansk, det kan bruges til at 
undersøge biotoper i biologi og N/T, 
ligesom nogle af planterne kan 
benyttes i forbindelse med 
madkundskab.  
 
Vi har modtaget økonomiske midler til 
frø, planter, spiretest, workshop og 
konsulent mv. 

 
Projekterne igangsættes til foråret. 
 

7. Legepladsen på Glesborg Skole 
og Glesborg Bh. (Helle) 
 

15 min 
19.55 

Glesborg Bh./Vuggestue: 
Glesborg Bh./Vuggestue er i gang med 
fornyelse af legepladsen. 
Alle medarbejdere har været involveret 
gennem en proces på et personalemøde, hvor 
der blev talt/drøftet drømme og ønsker for 
legepladsen – herunder hvad legepladsen skal 
kunne for børnene. 



Herefter blev der nedsat en arbejdsgruppe 
bestående af Rikke Stef. og nogle 
medarbejdere, som på baggrund af 
drøftelserne udarbejdede en plan med ønsker. 
Legepladsfirmaet er nu i gang med 
udarbejdelse af tegninger, forslag og tilbud til 
arbejdsgruppen. 
 
Glesborg Skole/SFO: 
Blandt andet med udgangspunkt i tidligere 
udarbejdet ønskeliste fra elevrådet, er 
følgende igangsat vedr. udemiljøerne: 

• Der er indkøbt et stort digitalur til SFO’s 
vindue ud mod skolegården. Det var et 
elevønske, så eleverne selv kunne 
holde øje med ”skiftetid” ved gyngen. 

• Forhindringsbane - de gamle 
træredskaber til klatring mv., er blevet 
udskiftet til nye klatre og 
balanceredskaber med stålstolper for 
længere holdbarhed. Vi afventer lige pt. 
godkendelse til ibrugtagning. 

• Fritstående rutchebane som kan 
bruges uden, at man skal kravle 
gennem et tårn mv. 

• På den nyere multibane - reparation af 
en bande med hul. 

• 3 hængekøjer i området bag ved 
sandkasseskuret. 

• 4 stk. trampoliner inkl. kanter 150 * 150 
cm pr. stk. 

• Pt. er vi i dialog omkring muligheden for 
udskiftning af vores dobbelte 
svævebane. Nye regler foreskriver dog 
større afstand mellem banerne – så vi 
afventer endelig tegning. Forventningen 
er, at vi får svævebanen udskiftet. 

 
I forbindelse med Nørre Djurs 
Gymnastikforenings opløsning, var vi så 
heldige, at få doneret ca. 76.000 kr., som 
skulle gå til et formål med henblik på øget 
bevægelse blandt børnene. Dette beløb er 
stærkt medvirkende til realiseringen af 
ovenstående legeredskaber – en kæmpe tak 
for det. 
 

8. Evt. 5 min. 

20.00 
Intet ”sidste nyt fra BUU-møde” da der ikke har 
været afholdt møde siden seneste 
bestyrelsesmøde. 
 
Husk næste bestyrelsesmøde onsdag d. 8. jan. 
2025. 

Punkter til kommende bestyrelsesmøder: 
 

• Fast punkt – sidste nyt fra BUU-
møde 

• Status/videndeling fra 
arbejdsgruppen i Åparken vedr. 
ny bålhytte (marts – Kathrine) 

• Etablering af skolebod 

• Godkendelse af værdiregelsæt 

  
 
 



• Budgetopfølgning 2024 

• Budget 2025 

• Meddelelsesbogen - der gøres 
pt. erfaringer hermed – punktet 
sættes på dagsordenen, når der 
er noget klart 

• Udvalgte data - f.eks. fra den 
årlige nationale trivselsmåling 
(indsættes i årshjulet for div. 
tilsyn) 

 


